

专家风采

何祖平 博士，上海交通大学医学院研究员，博士生导师，上海高校特聘教授（东方学者）。现任上海市男科学研究所所长、上海市生殖医学重点实验室副主任。国家自然科学基金重点项目负责人、国家重大科学研究计划课题负责人。 *Reproduction*编辑、 *Frontiers in Bioscience*执行编辑。

科研经历

2003年在中国科学院研究生院获得细胞生物学专业博士学位。在美国留学和工作7年：2004年2月至2008年2月在美国乔治城大学医学院从事博士后研究；2008年3月至2011年2月在美国乔治城大学医学院担任助理教授。2011年2月作为“海外高层次引进人才”到上海交通大学医学院附属仁济医院工作。他对生殖干细胞的分离、培养、自我更新与分化及其基因调控、小RNA和信号转导通路进行了深入和系统研究。

主要学术著作

其研究成果发表在干细胞和生殖生物学领域国际著名期刊，如 *Stem Cells*、 *Stem Cell Reports*（*Cell*子刊）、 *Seminars in Cell & Developmental Biology*、 *Human Reproduction*等。近10年已发表SCI论文49篇。其中，以第一作者或通讯作者发表SCI论文36篇，影响因子（IF）合计大于120，论文被SCI引用500多次。发表专著2部。获得国家发明专利2项。现任国际SCI期刊 *Reproduction*编辑、 *Frontiers in Bioscience*执行编辑。受聘国际期刊 *Stem Cells*、 *Development*等审稿专家。国家自然科学基金委员会项目评审专家、上海市科技奖励主审专家。应邀在国际生殖研究会（SSR）、Gordon Research Conference、香港大学等作学术报告。作为项目负责人，他主持国家自然科学基金重点项目、国家自然科学基金面上项目、上海市科委重点项目、上海市浦江人才计划等项目。作为课题负责人，他承担国家重大科学研究计划项目。



EXPERTS IN CHINA

Dr. Zuping He is a Professor at Shanghai Jiao Tong University School of Medicine. In 2012, Dr. He was awarded as the Professor of Special Appointment (Eastern Scholar) at Shanghai Institutions of Higher Learning. Currently, Dr. He serves as the Director of Shanghai Institute of Andrology. Zuping He obtained his Ph.D. in Cell Biology from The Institute of Zoology, Chinese Academy of Sciences, in July 2003. Dr. He completed 4 years of postdoctoral research in stem cell biology at Georgetown University Medical Center from February 2004 to February 2008, and he was appointed as an Assistant Professor, a Faculty member in the Department of Biochemistry and Molecular & Cellular Biology, Georgetown University Medical Center, from March 2008 to February 2011. Dr. He has been working on the isolation, identification, culture, gene regulation, microRNA, and signaling transduction pathways of male germline stem cells for more than 10 years. Notably, Dr. He, as the principal investigator, has been awarded several key grants from The National Natural Science Foundation of China, Chinese Ministry of Science and Technology, and The Science and Technology Commission of Shanghai Municipality. Since 2003, Dr. He has published over 49 SCI articles with 36 papers as the first author or the corresponding author in excellent journals, including *Stem Cells*, *Seminars in Cell & Developmental Biology*, *Stem Cell Reports* (*Cell Press*), *Human Reproduction*. He also published two chapters in Books with one of them as the corresponding author. Dr. He is an Editorial Board member or a Managing Editor for a number of journals, e.g., *Reproduction*, *Frontiers in Bioscience*, and *Spermatogenesis*, and he was invited to give oral presentations in international conferences including Gordon Research Conference.